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Ämne 
Rådet för styrning med kunskap och 
huvudmannagruppen  

Datum 
17 maj  

Tid 
13.00 – 15.00 

Sekreterare 
Frida Callermo Riedel  

  

Deltagande Rådet: Olivia Wigzell, Agneta Karlsson (deltar fram till fikat), Karin Tegmark Wisell, Malin Ek-
man Aldén, Britta Björkholm (SBU), Gunilla Nordlöf (E-hälsomyndigheten), Björn Eriksson (Läkemedelsver-
ket). 
 

Deltagande Huvudmannagruppen: Ordförande Arion Chryssafis, vice ordf. Jonas Karlberg, Malin Gabriels-
son, Amanda Falk, Emma-Lina Johansson, Emmy Ahlstedt, Linda Eskilsson, Peter Lindberg, Lars Gunnar 
Nordlander, Angelica Karlsson, Lise-Lotte Fager, Anna Mannfalk, 
 
Övriga deltagare: Mats Bojestig (SKR), Marie Lawrence (SKR), Camilla Wiberg (SKR), Urban Lindberg (Soci-
alstyrelsen), Frida Callermo Riedel (Socialstyrelsen), Åsa Welin (Socialstyrelsen), Krisztina Buki Tornbjörk 
(Socialstyrelsen) Jessica Kaisar (Socialstyrelsen) 

 

SOCIALSTYRELSEN 
106 30 Stockholm 
 

Telefon 075-247 30 00 
Fax 075-247 32 52 

socialstyrelsen@socialstyrelsen.se 
www.socialstyrelsen.se 
 

 

 Ärende Föredragande Sammanfattning, beslut, åtgärd etc. 

1. Mötets öppnande Olivia Wigzell Oliva Wigzell hälsade varmt välkomna till Rådet och Huvudmanna-

gruppens gemensamma möte.  

2.  Rådets syn på stats-

kontorets rapport 

Olivia Wigzell Olivia Wigzell presenterade Rådets samlade reflektioner på Statskon-

torets rapport.   

  

Statskontoret beskriver utvecklingsbehoven i fyra punkter: 

1)Ett gemensamt arbete och en sammanhållen styrning underlättar en 

effektiv kunskapsstyrning. 

2)Kunskapsstyrningen behöver utgå ifrån identifierade behov. 

3)Regeringen och myndigheterna behöver prioritera att samordna 

kunskapsstyrningen genom hela styrkedjan. 

4)Myndigheterna behöver ge framför allt små kommuner mer stöd att 

tillämpa kunskapen 

 

Rådet för styrning med kunskap delar Statskontorets iakttagelser. De 

problemformuleringar och utvecklingsbehov som beskrivs går i linje 

med vad Rådet sedan tidigare identifierat och som ligger till grund till 

Rådets strategiska inriktning. Även Rådets pågående utvecklingsar-

beten och dialoger myndigheter emellan går i linje med Statskontorets 

rekommendationer. 

 

Statskontoret lyfter särskilt behoven av stöd till små kommuner och här 

ser Rådet att man kan göra mer genom:  

1) Att fokusera på tillgängliggörandet av kunskap. 

2) Genomförandestöd (webbutbildningar, kortversioner, infoin-

satser, implementeringstekniker, chefsstöd). 

3) Att förenkla. Inhämta små kommuners särskilda behov via ex-

empelvis SMÅKOM för att målgruppsanpassa och stödja.   
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4) Dialog med SKR för ökad samverkan kommuner emellan. Det 

är omöjligt att hantera alla frågor som finns i små kommuner, 

det kräver samverkan. Samverkan inom olika kompetenser, i 

när man möter den enskilde eller inom olika områden.  

 

3.  Partnerskapet för stöd 

till kunskapsstyrning 

inom hälso- och sjuk-

vård  

Åsa Welin  Åsa Welin började med att berätta övergripande om de två partner-

skapen och berättade sedan om det pågående arbetet i Partner-

skapet för kunskapsstyrning inom hälso- och sjukvård. Se bilaga 1. för 

mer information. 

 

4.  Partnerskapet till stöd 

för kunskapsstyrning 

inom socialtjänsten. 

Krisztina Buki 

Tornbjörk 

Krisztina Buki Tornbjörk berättade om arbetet i Partnerskapet till stöd för 

kunskapsstyrning inom socialtjänsten med särskilt fokus på den modell 

som man tagit fram för att identifiera behov hos kommuner.  Se bilaga 

2. för mer information.  

 

 

5.  Presentation av Hu-

vudmannagruppens 

prioriterade områden 

Arion Chryssafis, 

Jonas Karlberg 

Arion Chryssafis och Jonas Karlberg presenterade Huvudmannagrup-

pens nya prioriterade områden:   

1) Barn och unga som begår eller riskerar att begå brott, 

2) Informations-hantering som tydligare bidrar till kunskapsut-

veckling i  

    hälso- och sjukvård och socialtjänst,  

3) Kommunal hälso- och sjukvård.  

 

Under respektive prioriterat område har huvudmannagruppen tagit 

fram nya behov. Se bilaga 3 för mer information. Området Folkhälsa 

kvarstår som prioriterat men pausas med anledning av Rådets initiativ 

till en gemensam avsiktsförklaring samt den tillsatta arbetsgruppen för 

ett stärkt hälsofrämjande och förebyggande arbete.  

 

Utöver de prioriterade områdena som Huvudmannagruppen önskar 

följa under hela mandatperioden har man önskemål om att få en sam-

lad redovisning av statens insatser på fyra områden:   

4) Barn och unga med psykisk ohälsa 

5) Mäns våld mot kvinnor/våld I nära relation 

6) Nära vård 

7) Digitalisering 

 

6.  Fördjupad diskussion 

om Huvudmanna-

gruppens prioriterade 

områden i mindre 

grupper 

Alla Presentationen av Huvudmannagruppens prioriterade områden följdes 

av diskussioner i mindre grupper med representanter från Huvudman-

nagruppen och Rådet. Diskussionerna handlade om vilka utmaningar 

som finns inom respektive område.  

7. Presentation av 

gruppdiskussionerna i 

helgrupp 

Alla Respektive grupp presenterade sina gruppdiskussioner. Huvudmanna-

gruppen önskar en dialog om hur Rådet och Huvudmannagruppen till-

sammans kan följa områdena som huvudmannagruppens prioriterat 

på ett mer utvecklat sätt, exempelvis genom dialoger om: 

• Vilka är de viktigaste aktiviteterna som genomförts inom de 

olika områdena? 

• Vilken är Rådets bedömning av effekterna av genomförda in-

satser? 

• Rådets bedömning av genomförbarhet för kommuner och 

regioner? 

• Rådet bedömning av hållbarhet över tid 
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Rådet tackade för huvudmannagruppens ambitiösa arbete och kom-

mer att återkomma med förslag för uppföljning under hösten 2024.  

 

8. Avslutande ord Rådet 

för styrning med kun-

skap  

Olivia Wigzell Olivia Wigzell tackade Huvudmannagruppen för ett gott samarbete 

och lyfte särskilt värdet av att Huvudmannagruppen hållit i sina priorite-

rade områden. Det har gett Rådet större förutsägbarhet och möjlighet 

att åstadkomma förändring.  

Arion Chryssafis, framförde å huvudmannagruppens vägnar, ett stort 

tack till Olivia Wigzell som ordförande för Rådet för styrning med kun-

skap sedan 2015.  Man tyckte att Rådet har arbetat bra och varit ly-

hörda för de behov som huvudmannagruppen presenterat.  

9. Mötet avslutades Olivia Wigzell Olivia Wigzell  avslutade mötet.  


